
Vážen í  z vo l š t í ,
uplynul rok od výměny stráží v čele Zvole a my 
bychom se rádi zamysleli, co se povedlo a co 
musíme zlepšit.
Velmi dobrý pocit máme ze vzájemné 
komunikace. Podařilo se radikálně vylepšit 
internetové stránky, informovanost směrem 
z obecního úřadu a jsme rádi za každou 
zpětnou vazbu či upozornění z vaší strany 
– a nebylo jich málo. Všechny tyto zprávy nám 
v naší práci pomáhají. Prozatímním vrcholem 
naší vzájemné spolupráce se Zvoláky bylo 
financování a stavba dětského hřiště. Když 
jsme sledovali zájem o sbírku a pomoc při 
práci, uvědomovali jsme si, že naše práce má 
správný směr a smysl.

Podařily se uzavřít dva velké projekty, 
zmiňované dětské hřiště a rozpracovanou 
čističku odpadních vod s jejím finančním 
zajištěním. Obě akce nás velmi vycvičily 
v práci s čerpáním státních peněz a účtováním 
dotací.
Vedle těchto dvou velkých staveb se podařilo 
uskutečnit řadu menších věcí, někdy 
neviditelných, avšak život zpříjemňujících. 
Škola má funkční počítačovou učebnu – 
hodně pomohl pan Sajdl s velkoplošným 
projektorem (před rokem jsme převzali změť 
kabelů a výpočetní techniky s návrhem na 
zprovoznění za více než 100 tisíc korun). 
Vjezd do ulice V Zahrádkách už nepřipomíná 
tankodrom. Hlavně díky Marku Novákovi 
a Luboši Hrachovcovi zmizel z návsi dlouhý 
vlak kontejnerů na tříděný odpad. Bohužel se 
ne všichni lidé naučili odpad třídit a vynášet 
na správná místa, čištění lesa od odpadků je 
nekonečný příběh. K pořádku ve Zvoli přispěla 
i jarní úklidová brigáda. Nebyla první a také 

ne poslední – další 
úklid bude dříve než 
za dlouhé tři roky. 
Mnohokrát jsme 
slyšeli poděkování 
za uklizenou obec, 
hlavně náves 
– to však patří 
pánům Rožníčkovi 
a Prchalovi. Zcela 
novou zkušeností 
pro nás byl pohovor 
s malými vandaly 
(co se věku týče, 
nikoliv druhu vandalismu) a jejich rodiči 
– stížnosti od té doby přestaly. Snad se podařilo 
založit novou sportovní tradici – fotbalový 
turnaj v malé kopané o pohár starosty. Druhý 
ročník proběhne za teplého jarního sluníčka. 
Aktivně se do spolupráce zapojil Osadní výbor 
v Černíkách a výsledkem je na jaro připravená 
rekonstrukce ulice Černická.
Po roce můžeme říci, že se podařilo stabilizovat 
finanční situaci obce. Netlačíme před sebou 
hromadu převzatých a nezaplacených faktur 
(na začátku ve výši cca 750 tisíc korun), 
naopak můžeme říci, že si připravujeme dobrý 
základ na spolufinancování připravovaných 
projektů, které mají šanci na přidělení dotací
Také práce hasičů zasluhuje pozornost. 
Vždyť přes třicet ostrých výjezdů v jednom 
roce a obětavá pomoc při téměř veškerém 
dění v obci je na 
dobrovolný spolek 
úctyhodný výkon.
Ne vše běželo podle 
našich představ. 
Vlajkovou lodí 
našeho másla na 
hlavě je oprava ulice 
Přední u bytového 
domu. Po téměř 
generální opravě 
vodovodu zbyly 
díry a propadliny, 
ale už máme na 
stole rozpočet na 
opravu silnice.
 Nemálo věcí 
nás i zdržovalo, 

nejvíce asi dlouhé, téměř dva měsíce trvající 
obstrukce kolem dopracování vyúčtování 
dotace na rekonstrukci školy. Celou tu dobu 
hrozilo reálné nebezpečí vrácení dotace včetně 
penalizací.
Zastupitelstvo se schází v původní před rokem 
zvolené sestavě. Hodnocení práce některých 
opozičních zastupitelů (tak se sami nazvali na 
prvních zasedáních zastupitelstva po volbách) 
necháme na voličích.
Poprvé jsme otevřeli veřejnou diskusi na společné 
téma – úprava a vzhled naší návsi, v rámci čehož 
chceme vybudovat také chodníky a veřejné 
osvětlení.
Víme, že nikdy se nelze zavděčit lidem všem, ale 
právě zapojení se Zvoláků do našeho společného 
života nás drží na té správné cestě. Díky za to.

Marcel Pudich a Mirek Stoklasa

ZVOLSKÉ NOVINYZVOLSKÉ NOVINY
VYDÁVÁ OBEC ZVOLE U PRAHY  5/2007 ZDARMA

Ze zasedání rady obce Sokolové budou slavit 85 let Konec navigace pod Homolí Návrh úpravy 
naší návsi Internetové stránky Olympiáda ve Zvoli Kalendář akcí Zvolský hasičský sbor
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Na svých zasedáních v průběhu září a října 2007 Rada obce: 

 vybrala firmu pro opravu křížku a pomníku v obci
  vybrala z nabídek nový varný kotel, varné stoličky a nový mrazící 
box pro kuchyň v prostorách mateřské školy

  jednohlasně schválila koupi ozvučovacího zařízení pro potřeby 
sportovních a kulturních akcí 

  oslovuje zájemce o pronájem lesních pozemků a žádá o předložení 
nabídek k posouzení

  rozhodla o odvolání Komise pro občanské záležitosti a náplň práce 
přesunula Komisi školské, kulturní a sportovní.

Z dalších projednávaných bodů:
  k 1. 10. 2007 byla dána výpověď nájemci rybníků a Rada posuzuje 
možnosti dalšího provozování a údržby

  v obci budou umístěny chybějící dopravní značky budou prodlouženy 
nájemní smlouvy s kadeřnicí, pedikérkou, kosmetičkou, dětskou 
i obvodní lékařkou.

Kompletní zápisy ze zasedání Zastupitelstva a Rady obce jsou 
na www.zvole.info

13. září proběhlo první společné jednání osadního výboru Černíky 
se starostou a místostarostou Zvole. Jednání bylo iniciované 
zastupitelkou Jaroslavou Hrubou a místostarostou Mirkem Stoklasou 
s cílem aktivovat osadní výbor k činnosti a k diskusi jak vylepšit život 
v Černíkách. Námětů od občanů bylo hned několik a po nabídce 
finanční podpory na vybrané problémy od zástupců zastupitelstva, 
našli diskutující rychle společnou notu.

K jednotlivým projednávaným bodům:
Kontejnery – zástupci zastupitelstva objasnili důvod stahování těchto 
kontejnerů z Černík. Důvodem je nevyužívání kontejnerů určených 
na směsný odpad chataři a jejich zneužívání pro zahradní odpad. 
K likvidaci zahradního odpadů je určen sběrný dvůr ve Zvoli (bývalá 
pila) otevřený každé pondělí od 17 do 19 hodin.

Komunikace – osadní výbor byl vyzván k návrhům případně 
k vyřízení opravy Černické ulice s příslibem dotace 200 tisíc korun 
na tento rok. Ke zbývajícím komunikacím byla podána informace, 
že do doby převodu těchto nemovitostí pod obec Zvole nemůže 
zastupitelstvo nikterak konat směrem k jejich rekonstrukci.
Výstavba v Černíkách – osadní výbor vyjádřil stanovisko na 
neomezování nové výstavby pokud bude realizována na stávajících 
stavebních parcelách.

Autobusová zastávka – zástupci obce byli požádáni o pomoc při 
řešení zajištění větší bezpečnosti cestujících při výstupu z autobusu 
v zastávce Černíky směrem od Prahy a následného nuceného 
přechodu silnice. Dále k problematice autobusové dopravy byla podána 
informace o záměru vybudování nové točny v místě stávající stanice 
Šmoulov a následného prodloužení linek dnes končících ve Zvoli.

Na následné schůzce konané 4. října předal osadní výbor návrhy 
na tři firmy k chystané opravě Černické ulice. Současně informoval 
o předběžných jednáních a provedených měření s ing. Kopřivou 
z firmy Strabag. Na základě těchto konzultací navrhl osadní výbor 
vyčkat s opravou na jaro 2008 a to z důvodů levnějších jarních prací 
(podzimní finišování s vyčerpáním dotací a vytíženost silničářů) 
a možnosti provést komplexní rekonstrukci komunikace díky kumulaci 
dotací za dva roky. Rovněž byla řešena otázka zpomalovacích pruhů na 
nové komunikaci a zástupci osadního výboru navrhli odložení řešení 
v návaznosti na ukázněnost řidičů. 
Jako další bod byla opětně diskutována možnost zvýšení bezpečnosti 
cestujících při vystupování z autobusu. Posunout stanice proti sobě 
a vyznačit přechod.
Účastníci jednání ing. Pudich, ing. Stoklasa, pí. Hrubá, ing. Böhm, 
p. Lešetický, p. Lerner, p.Hrachovec a p. Hrubý vyjádřili spokojenost 
s výsledky společných jednání jako prostředku ke zlepšení života 
v Černíkách a otevřeli prostor pro řešení dalších problémů občanů 
a začlenění obou lokalit pod jednotné vedení. 

Dodatek – poděkování Ondrovi Maškovi za skvělou 
organizaci dětského dne.

Ondro jen tak dál i v dalších letech.
Jaroslava Hrubá

Ze zasedání Rady obce
ZPRÁVY Z OBCE

Vážení spoluobčané,
Děkujeme za Vaši obrovskou podporu projektu 
„Dětská hřiště a sportoviště ve Zvoli“.

Díky Vašim finančním příspěvkům, podpoře ve formě služeb, Vašeho 
nadšení, nezištné práci řady občanů včetně některých zastupitelů 
a díky dotaci z MMR se nám podařilo společně vybudovat „První 
dětské hřiště ve Zvoli“. Sbírka na projekt “Dětská hřiště a sportoviště 
ve Zvoli“ byla vyhlášena na dobu tří let a i nadále bude jedním z pilířů 
pro financování dalších projektů. V těchto dnech probíhá celkové 
vyúčtování prvního projektu. 
Finanční prostředky na sbírkovém účtu nebyly vyčerpány, 
předpokládáme zůstatek ke konci roku 2007 cca 100 000,- Kč. 
V prvním čísle Zvolských novin roku 2008 vás budeme podrobně 
informovat o vyúčtování za rok 2007. Jak již bylo zmíněno v minulém 
čísle ZN, rádi bychom zveřejnili seznam přispěvatelů. Tímto prosíme 
Vás, kteří jste tak ještě neučinili, o vyjádření souhlasu se zveřejněním 
dárcovství viz kontakt níže.

Projekt „Dětská hřiště a sportoviště ve Zvoli“ pokračuje, diskutujeme 
další možnosti. 
Jak stále můžete přispět:

 finančně přímo na sbírkové konto č.ú. 105579389/0800
  finančně na základě darovací smlouvy, která je připravena na OÚ 
ve Zvoli

 dodávkou prací a materiálu, služeb
 předáním zkušeností, doporučení, kontaktů ……

Krásný, již předvánoční čas vám všem,

Iva Pudichová, koordinátor projektu, 
tel: 775 963 325, pudiska@volny.cz

Poděkování

Ze zasedání osadního výboru 
v Černíkách
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Rok první
ZPRÁVY Z OBCE

Vloni touto dobou moje kandidátka ODS vyhrála obecní volby. 
Trvalo nekonečné čtyři roky, než se kormidlem zvolské lodě dal 
zvolit správný kurz.
Podařilo se najít stmelených patnáct Zvolaček a Zvoláků a z nich 
vybrat díky zvolským voličům ve vítězných volbách osm zastupitelů. 
Většina, i když těsná, zaručuje po celé volební období rozumné 
a realistické vedení obce.
Několikrát mně sousedé vytkli, že já, jako leader kandidátky ODS, 
nezastávám žádnou odpovídající funkci. Zapomínají, že nejdůležitější 
funkce je sestavit fungující tým odpovědných, mladých, erudovaných 
lidí. Lidí, kteří bydlí v různých částech naší Zvole, lidí, kteří pracují 
v různých profesích a kteří nejsou v postdůchodovém věku. Lidí, 
kteří vědí, co je to řízení, sport, počítač a jsou více méně nezatížení 
pracovním vypětím v zaměstnání.
A to se podařilo. Máme erudovaného starostu Marcela, kterého po 
detailních úvahách vybralo sdružení ODS, máme superpracovitého 
místostarostu Mirka, člena ODS a Hanku,radní, členku ODS, které nic 
neuteče. V radě obce zasedají Luboš s Markem, kteří obecní život mají 
v malíčku. Jsou ze starobylých zvolských rodů a aktivně fungují v životě 
obce. V obou vidím velkou perspektivu pro další volební období.
Bezchybně fungují ty odborné komise, které jsou pod vedením naší 
kandidátky ODS.
Vzduch na Obecním úřadě se pročistil a souhra všech se stala 
zákonem. To, s čím šla ODS do voleb se plní.
A proto se podařilo tak mnoho a za krátký čas. Dokončila se čistička, 
kde Mirek dosáhl maximálních úspor, Zvole má díky Ivče Pudichová 
dětské hříště v řádu statisíc korun zadarmo. Vesnice je v rámci 
možností uklizená. Úsilovně se pracuje na projektu nové družiny, 
zdravotního střediska a multifunkční knihovny. Připravuje se projekt 
revitalizace středu Zvole, ale až po co nejširší diskusi všech, kteří 
budou chtít své názory uplatnit. Vycházejí noviny, internetové stránky 
díky Ondřeji Neffovi mají vysokou kvalitu.
Samostatnou kapitolou jsou naše rybníky. Minulé zastupitelstvo 
zpackalo, co mohlo, nám zůstaly oči pro pláč a bahňáky v obci. Ale 
i tady se najde řešení.
Co se nevede: máme rezervy v komunikaci. Podívate-li se, milí 
čtenáři, do těchto novin, chybí dopisovatelé. Mrzí mně to, neboť 
poslední čísla Nových Zvolských novin jste tvořili Vy. Což nemáte 
témata? Všechno se Vám líbí? Není co navrhnout, komu vynadat? 
Já osobně jsem v ODS ne kvůli tomu,kdo je právě ve straně u vesla, 
ale proto, že mohu a můžeme beztrestně psát a hovořit v Občanské 
demokracii, v plném významu toho slova. A taky, aby se nevrátila 
k nám do obce doba, kdy málem čtyři lidé pronajali, či prodali kus 
Zvole včetně lesa.

Franta Králíček, Zvolák a zastupitel

dovolte mi, abych se po přibližně ročním působení 
v radě obce Zvole zmínila o plnění jednoho z bodů 
naší volební kandidátky ODS.

Mám na mysli téma zlepšení vzájemné komunikace, posílení 
informovanosti a otevření obecního úřadu občanům. Jsem 
přesvědčena, že tento bod programu se snažíme plnit a období 
jednoho roku je snad doba, za kterou se tato činnost dá hodnotit. 
Myslím si však, že toto nemohu objektivně zhodnotit já sama ani 
rada obce, ale vy, občané obce Zvole. Vím, že je vždy co zlepšovat 
a prosím tímto o Vaše názory a připomínky.

Dbáme na to, aby občané byli včas informováni o jednání 
zastupitelstva a aby byly dopředu zveřejněny všechny projednávané 
body programu. Na obecním úřadu jsou vždy pro všechny zastupitele 
i občany k nahlédnutí materiály připravené k projednání na zasedání 
zastupitelstva.

Setkala jsem se s kritikou občanů, že se na zasedáních hádáme či 
dohadujeme a že bychom si problémy měli vyříkat jinde. Myslím 
si, že to tak být nemá. Vždyť jednání zastupitelstva by neměla být 
„upečena“ předem (tak jako to bývalo v minulých letech). Měla by 
být živá, tvořivá a o problémech bychom měli diskutovat a hledat 
co nejlepší řešení všichni, jak zastupitelé, tak občané. Občané mají 
možnost vyslechnout si názory a stanoviska jednotlivých zastupitelů. 
Toto je z mého pohledu otevřenost.

Dbáme na včasné zveřejňování zápisů z jednání rady, která zasedá 
přibližně každých čtrnáct dní. Chceme, aby občané měli přehled 
o jakých problémech jednáme a mohli se případně vyjádřit či zapojit 
do řešení. Samozřejmostí je bezodkladné zveřejňování zápisů ze 
zasedání zastupitelstva.

Rozšířili jsme úřední hodiny pro občany. Snažíme se, aby po většinu 
času byl na obecním úřadu přítomen starosta, místostarosta nebo 
člen rady. Vždy je možné se s námi spojit telefonicky. Pokud je to 
možné, vyhovíme žádostem občanů i mimo úřední hodiny. Úřad je 
prakticky otevřen občanům po celý týden. Nečekáme na písemné 
žádosti o informaci, ale řešíme vše pokud možno ihned.
 
Věřím, že náš cíl, aby postoj úřadu a rady obce k občanům byl 
vstřícný a přátelský, se nám daří.

Hana Šiplerová
radní obce Zvole

Vážení spoluobčané,

Srdečně všechny zveme na 

Vánoční koncert v kostele sv. Markéty a vánoční výstavu
Kdy:  19.12. 2007 v 17.00 hodin

Vystoupí:  děti z MŠ, žáci naší školy, školní sbor 

Po skončení koncertu bude následovat v prostorách školy vánoční výstava, na níž můžete 
vidět práce žáků naší školy.
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Po půl roce

Od začátku května tohoto roku má webová stránka bce Zvole novou 
podobu. Postaral se o ni náš nový spoluobčan Ondřej Neff, který spolu 
se svou přítelkyní Ljubou Krbovou v jejím dmku ve Šmoulově bydlí od 
podzimu roku 2005. Půl roku je dost dlouhá doba na získání prvních 
zkušeností a na ty jsme se ho zeptali.
Webová stránka obce Zvole dnes vypadá zcela jinak než dřív. 
Co vás ke změně vedlo?
Zkušenost s vedením internetových deníků Neviditelný pes a Digineff. 
Ta je jednoduchá: co není na vstupní obrazovce webové stránky, jako 
by nebylo. Proto jsem koncepci založil na podobných principech, 
jako jsou běžné zpravodajské weby. Kdo si stránku http://zvole.info 
otevře, uvidí „Život ve Zvoli na první pohled“. V levém sloupci jsou 
odkazy na různé důležité oblasti v rámci stránky. Naleznete zde úřední 
věci, zápisy a usnesení ze zastupitelstva a rady obce, je tu úřední 
deska, informace o obci a podobně. V další části pak jsou odkazy na 
společenské aktivity obce.
Co se povedlo a co se nepovedlo?
Neznám statistiky té předchozí verze, ale dnes máme kolem 35 přístupů 
denně a od května je to skoro šest a půl tisíc. Stránka rozhodně není 
mrtvá a to mě těší. Ještě se nepodařilo získat příspěvky od občanů 
– s jedinou výjimkou zajímavého článku pana Zápotockého o stavbě 
silnice z Vraného do Zvole. Zatím se ale nikdo neosmělil, aby na 
adresu zvoleobec@gmail.com poslal třeba kritický článek, stížnost 
anebo povídání o tom, co se mu líbí a co by se mělo zlepšit. Pořád se 
čeká na toho prvního…

Nebylo by tedy nejlepší otevřít volnou tribunu, konferenci, diskusi? 
S tím jsou špatné zkušenosti. Anonymní příspěvky pak bývají plné zášti 
a lidi si vyřizují soukromé účty. Mohu ujistit každého: tato webová stránka 
nepatří starostovi, nepatří současné sestavě v čele obce. Patří všem 
občanům a jim musí sloužit. Žádný příspěvek nebude odmítnut kvůli tomu, 
že je kritický. Byl jsem ustanoven jako redaktor. Jsem v tomto ohledu 
profesionál a vím, co k té funkci patří. Veřejně se dá – a má – probírat 
cokoli. Záleží na formě. Dostalo se mi důvěry a nechci ji zklamat třeba 
i tím, že bych tomu či onomu stranil. Takže ještě jednou, prostor je 
tu otevřený. Myslím si, že je důležité, aby se o věcech veřejně jednalo. 
V hospodě u rybníka je to těžké, je tam nakouřeno (teď si dovolím kritiku 
já). Proč by se diskuse nemohly odvíjet na stránkách zvolského webu?
Součástí webové stránky je i inzertní část. Ta je zdarma?
Samozřejmě. Bylo by dobré, kdyby odkazy na svoje služby mailem 
poslali všichni, kdo je nabízejí občanům ve Zvoli, Černíkách, Ohrobci 
a okolí. Pak ta stránka bude dobře fungovat jako adresář. Přál bych si, 
aby v dohledné budoucnosti – když někomu začne skákat pračka po 
koupelně, sedne k počítači a během minuty si najde odkaz na opraváře. 
Zatím tam máme osm služeb a to je málo. Nic se za to neplatí a inzerát 
tam je 24 hodin denně, pořád, kdykoli k dispozici.
Jaké máte záměry s webovou stránkou do budoucna?
Vždycky je co zlepšovat. Chtěl bych trochu zlepšit navigaci, tedy 
nabídku na levé straně. Ovšem budoucnost, ta je na straně případných 
přispěvatelů. Pokud by se stránka měla opravdu proměnit v živou tribunu, 

bylo by nutné zavést i určité 
technické změny, takzvaný 
redakční systém. Není to 
nic složitého a nákladného 
a pokud se stránka rozvine 
tak, jak jsem naznačil, bude 
to nezbytnost. Čtenář ale 
nic nepozná, to je jenom 
takové to čarování za 
kulisami.

OTEVÍRACÍ DOBA:  PO - PÁ   7.00 - 16.00    

Půjčujeme stavební míchačky 140 L /220 V 
tel.:  257 760 990, 603 485 305, fax: 257 761 780 

e-mail:  kreisa@volny.cz, http: w w w.kreisa.cz 

Kreisa s.r.o.,  J.  Štulíka 4 (  vedle restaurace U r ybníčku) 
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V den 73.narozenin tehdejšího 
československého prezidenta 
T.G.Masaryka zasedalo naše zdejší obecní 
zastupitelstvo. Jednomyslně odhlasovalo 
svůj souhlas s podáním žádosti o založení 
místní organizace Sokola s cílem umožnit 
zdejším nadšencům činnost ve vlastní 
organizaci. Až dosud museli vyvíjet svou 
činnost ve Vraném. Těch pět zastupitelů 
(tři byli Zvoláci a po jednom činilo 
zastoupení Březové a Ohrobce) uložilo 
zaopatřit veškeré potřebné administrativní 
úkony právě ohrobeckému zástupci, 
statkáři Bedřichu Havelkovi. Právě on se 
stal „kaventem“, neboli ručitelem, úhrady 
všech vkladů a poplatků.
 A tak příslušné orgány v zákonem 
předepsané lhůtě žádosti vyhověly 
a vystavily s datem 13.května 1923 

zakládací listinu Sokola Zvol. Bedřich Havelka byl zvolen prvním sokolským 
starostou (dnes má ta funkce označení předseda) a za svého zástupce si vybral 
dalšího ohrobeckého občana Bohuslava Blechu. Při první Valné hromadě 
(později označované jako Výroční schůze) bylo zaznamenáno přesně 70 členů 
aktivních i přispívajících. Za pouhé čtyři roky jich byl dvojnásobek! Už v první 
sezoně činnosti se uskutečnila veřejná cvičení. A také plesy. Po vzoru místního 

M y s l i v e c k é h o 
sdružení byly tři. 
Ve Zvoli, Ohrobci 
i Březové.
Roku 1929 
zaznamenáváme 
první cvičební 
A k a d e m i i 
v ohrobeckém 
sále restaurace 

U Trojánků. Hlavně 
třicátá léta znamenají 

zvýšení členské základny i cvičební aktivity. V roce 1932 cvičilo na 
Všesokolském sletu 24 místních členů a v roce 1938 dokonce dvojnásobek 
– přesně 49! Od roku 1924 se nepravidelně pěstuje fotbal (organizovaně až od 
roku 1942 s výstavbou hřiště V březinách) a počínaje rokem 1934 pravidelně 
hokej. První výstroj oběma sportům pořídila ze svých prostředků obec.
Cvičební podmínky se zlepšily výstavbou Restaurantu Smetana ve Zvoli, 
kde byl ke cvičením hojně využíván taneční sál (zkolaudováno 1938). 

Hodně veřejných 
produkcí pořádal 
Sokol společně 
s Hasičským 
d o b r o v o l n ý m 
sborem. Oblíbenější 
a navštěvovanější, 
jak ve Zvoli 
samotné, bývaly ty 
dobové produkce 
v Březové „Na 
vrškách“.

Od vstupu Sokolů do organizace DSO (Dobrovolná sportovní organizace 
– vstup byl povinný, kdo nevstoupil, nedostával dotace a nemohl hrát 
soutěže) 1949 dochází k řadě změn. Místo Všesokolských sletů nový režim 

pořádá Celostátní spartakiády. Jdou po několika 
liniích (i školy, armáda) a oživení cvičební činnosti 
v našem Sokole nepřinášejí. Postupně – pro věk 
– mizí někdejší opory a slavná jména, cvičení je 
pak již jen součástí tréninků fotbalistů, až nakonec 
organizované cvičení v sokolském duchu uhyne 
úplně. Dnes tu není ani možnost, kde a na čem 
cvičit.Tím padla i tradice sportovních plesů. Zvolský 
„sál“ nepatří totiž Zvolákům. Toto tradiční „domácí 
hřiště“ řady vzpomínaných a vydařených akcí má 
dnes jiné využití.
Místní sokolové za celou dobu své působnosti 
také nikdy nevytvořili nějakou pohárovou, putovní 
soutěž, která by se stala trvalou součástí sportovního 
kalendáře obce. Ačkoliv jejich družstva startovala 
na akcích pořádaných jinými a dokázala vyhrávat 
(to platí o gymnastech, fotbalistech, hokejistech 
i šachistech), domácí kalendář měl několik 
„vlaštovek“ především 
u fotbalistů a dnes 
zůstává prakticky jediný. 
Fotbalový turnaj žáků, 
u něhož už „klepe na 
dveře“ jubilejní desátý 
ročník.

Vladimír Zápotocký

Sokolové budou slavit 85 let svého trvání
Sokolové budou slavit 85 let svého trváníObecní zastupitelstvo Zvole na svém zasedání 7. 3. 1923 jednomyslně 
odhlasovalo založení místní organizace Sokol a její začlenění do sdružení Sokola československého

Fotbalová přípravka vedená Markem Novákem. Ta si patrně zahraje 
jubilejní desátý ročník současného žákovského turnaje pořádaného vždy 
na konci jarní sezóny před začátkem školních prázdnin.

Hrající předseda. 
To byla pozice 
Františka Škobise 
ve druhé polovině 
let osmdesátých, 
kdy bylo odehráno 
pět skvělých ročníků 
memoriálu Jana 
Prchlíka určeného 
„starým gardám“

Nedělní odpoledne na našem „velkém 
rybníku“. Zima 1942/43 a hokejový „mistrák“.

Fotbalová 
jedenáctka 
z roku 1951. 
Start na 
turnaji 
v Kamenném 
Přívozu.

Žákyně s výbornou cvičitelkou Anastázií Zemanovou.

Cvičící „sokolíci. Zcela vlevo je legendární 
cvičitel František Maršál.

Sokolská vlajka a sokolské 
vedení na zvolské návsi. Rok 
1923. Zcela vpravo je „otec 
zakladatel“ Bedřich Havelka
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Z HISTORIE

Nejvyšší bod Homole nazývaný Šošolka. Nejčastější místo 
sebevrahů. Šest desítek let na něm byl sloup vysokého napětí. 

Tak co studna, dobrý?

V říjnu roku 1947 skončila platnost  „těžebního práva“ na získávání 
a ukládání říčního písku z Vltavy poslednímu nestátnímu subjektu, 
spolku Vltavan v Davli.
Tam, co je dnes už asfaltová silnice z Vraného přes Jarov až na 
Zbraslav, dole pod Homolí, bývala hranice katastru obce Zvole. Mnoho 
let  to platí dál. Měla velkou nevýhodu. Jakmile nějaký sebevrah „skočil 
z Homole“, dopadl ještě na náš katastr a „na náklady obce“ musel 
být identifikován a zaprotokolován policií i soudním lékařem. Pokud 
nebyl místní, nikdo ho nepoznal, býval odvezen do márnice našeho 
hřbitova a obecní správa měla o starost víc. Dokonce se povídají 
šífařské historky, že tam byla mrtvola „převalena“ i když její konec 
nastal na říční navigaci.

Právě ta říční navigace na hranicích našeho katastru , od koruny 
dnešní silnice až k hladině řeky, bývala po léta využívána ke skladování 
vytěženého písku. Ten býval stavebním artiklem. Je z něho také silnice 
vedoucí ze Zbraslavi do Štěchovic. A účel té navigace (shromažďování 
a vysychání materiálu) bránil tomu, aby zde vedla řádná silnice. Místo 
ní byl ve Vraném zbudován nákladní říční přívoz spojující obec Vrané 
s lokalitou Strnady.

A proč ta vzpomínka? Právě před 60 roky, na konci Plavební sezóny 
1947, skončila platnost vydaného „těžebního práva“ pro poslední 
nestátní společnost starající se o „prohrábky“ v řece s ukládáním 
a distribucí takto těženého materiálu. Právě z těchto říčních písků 
vybetonovali naši předkové návodní strany hrází našich obou rybníků 
a celou „kabernu“ hráze rybníka velkého. Poměrně přesné údaje 
o tom jsou v archivu Spolku přátel plavby u úřadujícího předsedy ing. 
Vlastimila Pažourka. To datum vlastně představuje konec činnosti 
starých pískařů.  Všechno se pak postátnilo. Dobrému správci 
a provozovateli – Spolku Vltavan v Davli – zbyly jen vzpomínky „na 
staré, dobré časy“. Naším katastrálním sousedem se stal podnik Povodí 
Vltavy, a tak je tomu podnes.

Vladimír Zápotocký

Konec navigace pod Homolí

Vzpomínka nostalgická. Šífaři v oblouku pod Homolí.

Chlouba spolku Vltavan. Jeho sídlo v Davlli

Tak nám skončil zase jeden „blázinec“. Studna v pořádku, voda 
v pořádku. Anebo ne? Zákon na vše pamatuje, pokud snad jste nenašli 
potřebné dokumenty, pomohl soused svým svědectvím. Jestliže byl na 
světě, nebyl ještě batoletem a neměl „papíry na hlavu“.

Proč to všechno? Proč zrovna datum 1. 1. 1955 hrálo takovou roli? 
To nám ještě zůstává právní dědictví po komunistech. Vůbec nešlo 
o Vaši studánku, starat se museli jen ti, co provozovali kuchyně 
a vývařovny (tehdejším obratem: společné stravování), ani opraváři 
auťáků nemuseli mít nic „na papíře“. Bylo to jinak. Režim už všechno 
znárodnil. Všechno jako bylo všech. Ale… sem-tam taky něco ne 
a bylo potřeba to pro budoucí časy „ošetřit“. Tou hlavní starostí byly 
léčivé a minerální prameny. Všechny znárodnit! Poděbradka, Kyselka, 
Mattonka, ba i Šaratice už jsou nás všech. Ale, co kdyby se třeba takový 
pramen objevil zrovna u Vás na zahradě? Nebyl Váš! Museli jste „to 
hlásit“ radši samotní. To je lepší verze, než aby „to hlásil“ nějaký soused 
či úředník Národního výboru.

Snad je ta doba pryč, říkáte si. Ale, pro všechny případy… podívejte se 
na ten rozbor vody. Co kdyby zrovna ta Vaše voda měla podle znaků 
Evropské unie léčivé účinky? To by bylo terno. Poděbradka i Mattonka 
za to vyplácejí doživotní rentu! Nejen Vám, ale i vašim dědicům. Dokud 
pramen nevyschne... 

Vladimír Zápotocký
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Důležitá je nejen fyzická,
ale také vnitřní krása
Mnoha lidem chyběly ve Zvoli sportovní vyžití a celková infrastruktura. 
V poslední době se ale rozběhly různé sportovní a kulturní akce, 
mezi které patří také aerobic pro ženy pod vedením Mgr. Edity 
Bendové.
Co Vás přivedlo k myšlence a realizaci cvičit ženy a dívky 
aerobic?
Hlavní důvod byl ten, že sama celý život cvičím. Po nastěhování 
do Zvole jsem začala sama docházet na hodiny aerobiku v Dolních 
Břežanech, které ale na začátku tohoto roku zrušili. Měla jsem tedy 
dvě možnosti. Dojíždět do jiných fitcenter do Prahy nebo využít své 
profese tělocvikářky. Začala jsem tedy přemýšlet jak a kde začít. 
Napadlo mě jediné, ve Zvoli. Oslovila jsem ředitelku Evu Březnovou, 
jestli by nám nepronajala tělocvičnu v místní škole, což se díky její 
vstřícnosti podařilo téměř okamžitě. A tak jsme v únoru tohoto roku 
začaly…

Na první hodinu přišlo 8 holek, hrálo nám k tomu „rádio na krystal“ 
a když jsem říkala, že cvičíme na pravou stranu, čistě žensky jsem 
myslela stranu levou. Naštěstí to cvičenky velmi rychle pochopily 
a díky jejich toleranci se dnes v počtu 24 stěží vejdeme do této 
tělocvičny. Proto jsem také hodiny rozdělila. Každou neděli cvičíme od 
19.00 hod. a v úterý 2 hodiny. Dnes už si nepletu levou stranu s pravou, 
mám i kvalitní aparaturu, díky které nás je slyšet „až za lesy“.
Co vše Vašim svěřenkyním nabízíte?
V první řadě je to cvičení bodystyling, což není klasická forma 
aerobiku. Zaměřujeme se na formování a posilování problémových 
svalových partií. Toto vše je spojeno s příjemnou relaxací. Pro mě jsou 
to hezky strávené hodiny nejen s pocitem, že jsme udělaly něco pro 
své zdraví a krásu, ale také pro psychickou pohodu.
Zdokonalujete se sama různými kurzy?
Rozhodně musím, nejméně 2x ročně.
Máte ještě další plány?
Ano. Ženy, které mají malé dcery mě požádaly, abych s nimi také 
cvičila. Takže 5.10. jsem vedla 1. hodinu junior-aerobiku pro děvčata 
od 6 do 11 let. Také bych 
ráda uspořádala víkend 
s aerobikem. Věřím, že 
tento nápad zaujme a my 
strávíme společně hezké 
chvíle
Jak to vše stíháte?
Motivaci, ale i chuť mě 
dodává skutečnost, že mě 
to baví. Samozřejmě to 
stíhám také díky podpoře 

m a n ž e l a , 
který mi 
pomáhá nejen 
s domácností, 
ale také se 
dvěma malými 
d c e r a m i . 
Odměnou mi 
je fakt, že jsem 
sice příjemně 
unavená, ale 
hlavně vidím 
po tréninku 

spokojené odcházející (a zase na další hodinu přicházející) ženy.
Dostáváte nějaké dotace nebo máte sponzory?
Veškeré sportovní náčiní, ať už jsou to cvičící gumy či power bally 
jsem koupila ze vstupného, které činí v tuto chvíli 40,-Kč/1 hod. Ale 
samozřejmě jako každý, kdo podniká, jakoukoliv sponzorskou činnost 
ráda uvítám.
Máte nějakou sportovní filozofii?
Každá žena může zaujmout hezkou postavou , či vypracovaným tělem, 
ale podle mě, nejen jako ženy ale i lektorky aerobiku, je nejdůležitější 
vnitřní spokojenost, od níž se odvíjí celková krása.

Ptala se Alena Hájková

kategorie:  Rodiny
poř.    jméno čas

1 Burianovi (Matěj) 10,49
2 Popelkovi (Šimon) 13,49
3 Paličkovi 14,50
4 Doběšovi (Karolína) 15,37
5 Hudovskovi 16,10
6 Lővenhőferovi (Matyáš) 16,25
7 Vrbíkovi (Anna) 16,43
8 Slabí 16,55
9 Burianovi (Vojtěch) 17,40
10 Kasimovi (Oliver) 19,20
11 Mařáci 20,23
12 Žížalovi 20,25
13 Bardovi 20,29
14 Wrightovi 20,44
15 Šimonovi (Ondřej) 22,34
16 Blažkovi (Tomáš) 23,00
17 Večeřovi 23,32
18 Jungmanovi 24,41
19 Kobezdovi 25,11
20 Blažkovi 25,15
21 Nývltovi 25,59
22 Lípovi 27,02

Zvolský orientační běh - 13.10.2007

kategorie:  Hoši
poř.    jméno čas

1 Adam Egyházi 13,44
2 Štěpán Popelka 14,33
3 Alex Kasim 15,49
4 Jan Zimmer 15,51
5 František Procházka 16,07
6 Šimon Odstrčil 18,39
7 David Egyházi 20,55
8 Kryštof Lővenhőfer 26,46

kategorie:  Dívky
1 Helena Popelková 10,49
2 Anežka Krausová 13,49
3 Eliška Hájková 14,50
4 Nikola Čemusová 15,37
5 Niklola Součková 16,10
6 Anna Jonášová 16,25
7 Aneta Malá 16,43
8 Marie Hánělová 16,55
9 Kristýna Hauptová 17,40
10 Bára Čemusová 19,20
11 Karolína Blažková 20,23
12 Karolína Hánělová 20,25
13 Veronika Blažková 20,29

kategorie:  Muži – amatéři
poř.    jméno čas

1 Petr Lővenhőfer 24,30
2 Jan Pudich 24,53
3 Jakub Hájek 25,55
4 Honza Strejc 34,24

kategorie:  Ženy – amatérky
poř.    jméno čas

1 Bardová 20,37
2 Jana Egyházi 22,12
3 Eva Lővenhőferová 24,25
4 Míša Jonášová 36,14
5 Jitka Blažková 52,05

Trať: Amatéři délka: 2,15 km kontrol: 12

Trať: Fáborkovaná délka: 1,3 km kontrol 7
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Návrhy na úpravy na návsi
V období od minulého čísla Zvolských novin se konalo pouze jedno zasedání zastupitelstva, a to s jediným hlavním bodem jednání – prezentace 
možností úprav naší návsi a výzva Zvolákům k zapojení se do široké debaty. Schéma návsi můžete najít uprostřed novin, pokusím se vysvětlit 
naše návrhy a co nás k nim vede.
Projekt má dva hlavní a několik vedlejších bodů. Prvním hlavním bodem je úplné uzavření jednosměrné silnice kolem školy, oplocení celého 
pozemku a zvětšení prostoru školní zahrady. Druhým pak přesunutí autobusové zastávky na její původní místo k hlavní silnici a vybudování 
oboustranné zastávky. Důvodem je nadměrné zatěžování obou hrází rybníků a jejich borcení, dále pak celková dopravní úleva návsi a hlavně 
v prostoru před základní školou. Zastávka by pak fungovala pro spoje v obou směrech – pro autobusy od Prahy klasickým způsobem zastavením 
v zastávce, autobusy od Březové by pak zajely dovnitř prostoru k zastávce z druhé strany, po nastoupení a vystoupení by se otočily a pokračovaly 
dále původním směrem.
S přesunutím zastávky se váží další dva projekty – snaha vybudovat točnu pro všechny spoje z Prahy v prostoru před „Šmoulovem“, tam by 
měly konečnou všechny spoje 331 i 333.
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Návrh úpravy naší návsi

Druhým je pak dobudování chodníků a veřejného osvětlení s využitím projektu z roku 2004 a jeho doplněním dle současných potřeb. Prioritou 
by byly chodníky na návsi a v postupných etapách by byly budovány další části na ulicích Hlavní, Ohrobecká a Březovská.
Obě hráze potřebují nutně zpevnit, možností je rozšíření a vybudování například kamenné zdi až do výše zábradlí.
Zmiňoval jsem omezení dopravy v prostoru před školou. Coby řešení navrhujeme jednosměrný provoz na hrázi ve směru od obchodu ke škole nebo 
hráz pro provoz úplně uzavřít a udělat z ní pouze pěší zónu.
Hlavním bodem celého projektu je však popsané přesunutí autobusové zastávky. Jsme si vědomi, že cesta na autobus by se mnohým lidem 
prodloužila, ale chceme náves co nejvíce zvelebit a pak udržovat a věřte, že provoz autobusů (denně jich tudy projede kolem stovky) návsi 
velmi škodí. A není to názor „lidí z obecního úřadu“, zvláště tento bod jsme pečlivě konzultovali s odborníky. Nápadů je hodně, snažil jsem se 
Vám představit ty hlavní. Chtěl bych zároveň zdůraznit, že jsou to návrhy na řešení a ne rozhodnuté projekty. Zkuste se, prosím, na všechny 
předložené návrhy podívat zeširoka a ne pouze z jednoho pohledu. Uvítáme Vaše názory, postoje a stanoviska a samozřejmě také fundované 
rozbory či nabídky ke spolupráci, jako se tomu již stalo ve věci veřejného osvětlení. 
Již jen za čas strávený zamyšlením se nad naší společnou budoucností Vám děkuji. 

Marcel Pudich
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Účelem minulého zasedání Obecního zastupitelstva bylo 
představit návrh nebo studii uspořádání středu obce. 
Když jsem tak seděl, poslouchal a rozhlížel se, bylo mně 
blaze. Blaze z opravdového zájmu občanů i zastupitelů 
o Zvoli, věcná argumentace bez osobních útoků. Tak to 
má vypadat.

Protože jsme si všichni řekli, že kdo bude chtít, přispěje se svojí 
troškou do mlýna,nedá mně to, abych taky pytlík zrna nepřivezl. Třeba 
se bude hodit.

Otázka první: Má být náves ozvěnou historie obce a důsledně 
nepoužívat prvků, které jsou nadbytečné? To je třeba vrátit se do 
historie. Dovolil jsem si použít vyprávění pana Zajíčka upravené 
panem Vitvarem:

 Založení Zvole bylo pro celý kraj mimořádnou událostí. Na 
předem určeném a vybraném místě, jak se říkalo „na drnu“, 
měla být vybudována najednou celá vesnice, i když malého 
rozsahu. Přípravy se neobešly bez dohadování. Řada zájemců již 
byla na místě a denně dojížděly po cestě od Prahy přes Břežany 
další vozy kryté plachtou. Ti, kteří dorazili, se usídlili v různých 
polovojenských stanech a narychlo postavených boudách podle 
potoka na budoucí návsi. Bylo to jako v „Babyloně“. Čeština 
i němčina se ozývaly ze všech stran. Všichni netrpělivě čekali, 
až dorazí se svým vozem zplnomocněný zástupce pana Diviše 
z Všechrom, toho času královského truksasa, jako lokátora 
(zakladatele), a s ním patentovaný královský zeměměřič se 
svým štábem pomocných měřičů. Teprve jejich příjezd učinil 
konec hádkám a dohadům, protože přivezli již hotový plán na 
rozmístění staveb i rozdělení pozemků. Bylo přitom přihlédnuto 
k zásluhám, které si noví osadníci vysloužili ve válečných 
taženích. 

 Vyvýšené místo při západní straně budoucí vesnice bylo určeno 
k vybudování obranné tvrze i s kamennou věží a zároveň sídla pro 
zakladatele. Při této tvrzi bylo počítáno i se založením dvorce 
k užitku majitele.
Potom byl vytyčen hlavní plac ve tvaru velkého obdélníka 
(dnešní náves), kde měly být přehrazením dosti hlubokého 
potoka vybudovány dva rybníky. Hořejší menší pro chov rybí 
násady a druhý určený pro odchov a výlov. Čirá voda potoka 
přitékající sem z východně položených lučin sloužila od počátku 
všem shromážděným, potahu i dobytku, který s sebou přivedli. 
Nebylo třeba zřizovat ani hloubit studny, všechna voda byla 
k užitku.
Nové obyvatele obce tvořili vesměs váleční vysloužilci, kteří v žoldu 
po boku svého pána, tj. pana Diviše z Všechrom pod praporcem 
bílého trojlistu v červeném poli, prováděli častá válečná tažení 
s královským vojskem a nejeden z nich se v boji vyznamenal 
i doválčil.

 Zakládací listina se nedochovala. Přímá zmínka o naší ZVOLI 
se objevuje až při zakládání cisterciáckého kláštera králem 
Václavem II. na nedaleké Zbraslavi, nazývaný Síní královskou 
(Aula Regia – Königsaal).
Zakládací listina tohoto kláštera, která byla vydána na Zbraslavi 
10. srpna 1292 a podle které v přítomnosti klášterní družiny 

a komonstva královského, daroval král novému klášteru hojné 
pozemky a důchody. V ní se uvádí: „ . . . pořízeným zápisem pro 
budoucí časy má být potvrzeno, že Mladota ze Zvole, syn Diviše, 
někdejšího královského truksasa (Pozn.: středověký dvorský 
hodnostář, stolník), Walter z Kosoře a Konrád, syn komorníka 
královny Jitky, jež král Václav, boží paměti král český a polský, 
pověřil jako ručitele, aby obešli podle zvyku a vyznačili hranice 
lesa, jenž založenému klášteru do užívání dal.
Pro nás se tím potvrzuje, že Mladota podobně jako jeho otec 
zastával určité služby u královského dvora za panování Václava 
II. v letech 1282 – 1305 a užíval při svém jméně i označení svého 
původu, či sídla „ze Zvole“. Potvrzuje se tím i to, že Mladota znal 
dokonale zdejší krajinu, aby mohl vyznačit hranice darovaného 
lesa.

Takže jedna z variant úpravy návsi by měla znamenat, že z úcty 
k předkům a historii Zvole bychom měli absolutně respektovat 
historické atributy. Ale ty stejně už skoro neexistují. Škola je historicky 
nová, lipová álej pamatuje pouze několik generací, kostel je prakticky 
moderní, vždyť sám autor pan stavitel Mocker nedělal žádné štráchy 
ani s přestavbou Kárlštejna.

Odvrhl bych jakékoliv nápady architekta jako jsou kameny v trávě, 
které se stejně propadnou, zarostou, zapadají sněhem, jakási mola, pod 
kterými se bude houfovat tak leda igelit a žabinec. Nelze-li se vyhnout 
betonové dlažbě chodníků, volil bych tu hezkou, rustikální a dupal po 
dlaždičské firmě, aby jí osadila podle přesně stanovené technologie 
a ne tak, jak se to hodí ( i co do výběru tvarovek) jí a mnohdy jejím 
nedoučeným zaměstnancům. Respektuji plně názor pana Šafránka, že 
by nebylo vhodné osadit na návsi nepatřičné dřeviny. Vůbec se mně 
nelíbí zahuštění zeleně na návrhu. Jak to bude vypadat za dvacet let? 
Méně je někdy více. Mám dojem, že architekti rádi sázejí na papír 
kolečka z počítače.
A chodníky bych vedl tudy, kudy budou chtít putovat budoucí 
chodci.Mezi alejí a zástavbou přímo chodník nelze vést, stojí mu 
v cestě dětské hřiště. Ale stojí tam oprávněně, o čemž svědčí vysoká 
návštěvnost.

Můj návrh spočívá ve vedení chodníku po pravé straně aleje (ve 
směru od samoobsluhy) s tím, že komunikace by se posunula 
vlevo o maximálně možný kousek. Tak, aby ani chodník, ani posun 
komunikace neublížil lipové aleji. Je nasnadě, že současná škarpa by 
byla nahrazena drenážní kanalizací a na ní by se chodník vybudoval.
Autobusy vyhnat od velkého rybníka na místo, které je vyznačeno ve 
studii a rozloučit se s poutí na návsi.

A zlatý hřeb této úpravy? Rozšířená hráz velkého rybníka a rozšíření 
plochy u školy. Rozšíření pozemku školy, vybudování parkoviště pro 
učitelský sbor a rodiče a zrušit „ohradu“, která nyní školu hyzdí. 
Rozšířit zahradu školy o cíp pozemku před ní.
Co k tomu stačí? Zaslepit překážkou ( autobusy tudy už jezdit 
nebudou) komunikaci na hrázi před současným vchodem do školy. 
Toť vše.

Nedělám si patent na rozum, ale na druhé straně je to čtrnáctiletý 
výsledek uvažování stavaře. Byl bych rád, kdybych obržel Vaše 
názory na můj nápad.

Franta Králíček  
 karolina@zvolske-noviny.cz

Naše náves
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SK ZVOLE

Poprvé v historii našeho šachového klubu se 3 naši mladí hráči: Lukáš 
Boček, Matěj Florián a Ondřej Máslo zúčastnili Mistrovství Čech 
v kategorii H10, které proběhlo ve dnech 12.–14. října v Sedlčanech.
Nejen, že to byla pro ně velice cenná zkušenost, ale navíc skvěle 
reprezentovali. Od Lukáše Bočka jsme tajně očekávali postup na MČR 
2008 a ukázalo se, že právem. Lukáš po skvělém výkonu uhrál z 9 partií 6 
bodů a skončil celkově na hezkém POSTUPOVÉM 10. místě. Vynikající 
výkon podal i Matěj Florián, který uhrál 5 bodů a celkově skončil na 
nečekaném 19. místě. Méně se dařilo Ondrovi Máslovi, který má určitě 
navíc než uhrát 4 body a skončit na 40. místě, ale myslím si, že Ondra 
nám v budoucnu ještě předvede nějaký excelentní výsledek.
Takže kluci všem Vám děkuji za předvedenou hru a Lukášovi moc 
blahopřeji k postupu na MČR!

Postup Ondry a Vojty Strakových na polofinále MČR juniorů 
do 20 let
O tom, že Vojta bude hrát tento kvalitní šachový turnaj, kterého se 
zúčastní téměř 80 nejlepších šachistů z Čech do 20 let se vědělo, ale 
Ondra skvěle překvapil a vynikajícím výkonem na turnaji v Říčanech 
na přelomu prázdnin, kde uhrál 5 bodů z 9, nejen vyhrál svoji kategorii 
H20, ale zároveň si vybojoval i postup na Polofinále MČR 2008, které 
se bude hrát v dnech 4.–10. listopadu ve Žďáru n/S.
Takže Ondrovi moc gratuluji a oběma Vám držím palce v bojích 
o postup do finále!

Mistrovství ČR mládeže do 16 let v Rapid šachu
Pro nezasvěcené jen na úvod připomenu, co je to Rapid šach. Je 
to jedna z disciplín, ve které si šachisté dokazují zejména rychlost 
a přesnost svých herních systémů, protože každý hráč má na partii 
pouze 25 minut (normální tempo je 2+1 hod). Takže se Vám klidně 
může stát, že máte dámu navíc a přesto nevyhrajete , protože Vám 
spadne praporek neboli vyprší Váš čas. Startovní pole přetékalo těmi 
nejlepšími hráči, které naše země má. Měli jsme zde jen jednoho 
zástupce a to Vojtu Straku, který obsadil vynikající 7. příčku, když 
uhrál 5,5 bodů z 9 partií. Super výkon!

Mistrovství Čech mládeže do 16 let
Ve dnech 20.–7. října proběhlo i Mistrovství Čech mládeže do 16 let 
v Seči, kde jsme měli opět poprvé v historii klubu velmi početnou 
výpravu, která čítala 4 hráče a 3 hráčky. Díky chladnému počasí 

se téměř všichni naši hráči potýkali s rýmou 
a nachlazením a Nikča Čemusová musela 
dokonce odjet domů kvůli chřipce v průběhu 
turnaje.
Postup na MČR 2008 si bohužel nikdo 
nevybojoval, i když Vojtovi unikl postup jen 
velmi těsně díky horšímu pomocnému bodování. 
Lukáš si zatrénoval ve vyšší 
kategorii H12 a opět předvedl hezký výkon. Jarda Česánek měl určitě 
navíc a myslím, že ho nalomila první partie, kdy měl na lopatě jednoho 
z prvních nasazených v turnaji a partii nakonec prohrál. Pro Veroniku, 
Míšu a Honzu to byla hlavně neocenitelná příležitost si zahrát velmi 
kvalitní šachy a nemotivovat se do dalších tréninků a turnajů.
Chtěl bych poděkovat také Janě Strakové, která jako hlavní vedoucí 
výpravy odtáhla většinu turnaje a také Ondrovi Strakovi, který měl 
nad dětmi vždy patronát, než dorazili náhradní vedoucí dospěláci jako 
Jarda Boček, Jarda Česánek a Mirek Stoklasa, kteří také obětovali svůj 
pracovní a volný čas.

Otevřené tréninky pro děti a dospělé. 
Přijďte si zahrát JEN TAK!!

Náš oddíl má nejen uzavřené pravidelné pondělní tréninky v místní 
škole od 17:00 do 19:00 hod. pro pokročilejší děti, ale i otevřené 
tréninky pro děti a dospělé.
Děti můžou přijít každý pátek od 15:00–17:00 hod. do místní školy.
Dospělí mají trénink každou neděli od 18:00 hod. v místnosti pod 
MŠ (boční vchod).
Rád bych Vás, děti a dospěláci, pozval na naše tréninky a pokud nebude 
chtít trénovat, přijďte si prostě zahrát jen tak!
Soupeř se určitě najde a třeba se z něho časem vyklube kamarád či 
přítel!

Autor článků: trenér Jiří Sladovník

Lukáš se pekelně soustředí

Matěj si ze soupeřů vůbec nic nedělal

Celkové výsledky MČ po 9 kolech 
Kategorie Místo Medvěd Body

H16 11. Vojta Straka 6 z 9 partií
H14 40. Jarda Česánek 4 z 9
H14 46. Honza Stoklasa 3,5 z 9
H12 24. Lukáš Boček 5 z 9
H12 11. Veronika Holubová 2,5 z 9
H12 14. Míša Tyllerová 2,5 z 9 
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Olympiáda ve Zvoli???
V sobotu 13. 10. 2007 byli pražští radní určitě hodně nervózní. Bojují 
o přidělení olympiády a teď jim organizátoři z SK Zvole ukázali, jak 
pořádat sportovní akci na profesionální úrovni. V centru obce se totiž 
konal již 8. zvolský orientační běh a bylo tam pěkně živo.
I bez nadsázky je možné říci, že se tato tradiční akce opět vydařila. 
Zájemců o aktivní pohyb se v příjemném podzimním počasí sešlo 
hodně přes stovku. Nakonec na trať vyrazilo celkem rekordních 114 
účastníků. Nejobsazenější byla kategorie rodin, kterých startovalo 22. 
Některé z rodin nastoupily na trať i ve čtyřčlenném složení a díky tomu 
bylo chvílemi na trati hodně plno.

Opravdu závodnická atmosféra
Akce jako již tradičně měla opravdu profesionální atmosféru a děti 
si tak mohly užít pocit opravdového závodu. Obří startovní a cílový 
oblouk jasně vymezoval, odkud je třeba vážně závodit. Prezentace 
byla ve velkém sponzorském stánku, kde byla nainstalována i výkonná 
zvuková aparatura. Díky ní byl průběh závodu živě komentován 
a v mezidobí hrála příjemná hudba. Děti dostaly startovní číslo, které 
si mohly nechat na památku, a po doběhu každý dostal od pořadatelů 
i občerstvení.

Podzimní závod centrem obce se osvědčil

Pořadatelé z oddílu OB Zvole si pod vlivem světových parkových 
orientačních běhů již loni vyzkoušeli naprostou novinku: závod 
uspořádali přímo v centru obce se startem a cílem na hrázi rybníka. 
Odezva byla pozitivní a tak se osmý ročník opět konal v centru obce. 
Pořadatelský tým se proto shodl na nové tradici: jarní orientační 
běhy se budou i nadále odehrávat v nádherných lesích okolo Zvole, 
podzimní ročníky se naopak budou konat v centru obce.
Nepominutelnou snahou pořadatelů je přitáhnout k pohybu i veřejnost 
a k tomu se akce konaná přímo v centru obce hodí naprosto 
ideálně. Samozřejmostí je propagace nejen v obci, ale i ve školách 
a domácnostech v obcích v okolí.

Doprovodný program
Podobně jako loni byl připraven doprovodný závod v rychlosti 
ražení na trávníku před samoobsluhou. Dětem se tato akce velmi 
zalíbila a mnozí se účastnili i několikrát. Navíc byla vypsána zvláštní 
prémie pro všechny, kdo to dokáží rychleji než hlavní rozhodčí. 
Děti běhaly jako o život a také se nakonec několika podařilo čas 
pokořit. Letošním překvapením bylo, že mezi třemi nejúspěšnějšími 
byly dvě dívky.

Jak stavitel trati nachytal závodníky?
Závod centrem obce má svá specifika. Často nelze běžet přímo směrem 
ke kýžené kontrole, protože vstup na soukromé pozemky je zakázán, 
závod nezávod. Takže je obzvlášť důležité zvolit správné uličky, kudy 
se nejsnáze ke kontrole dostat. Stavitelem tratí byl Tomáš a i tentokrát 
přichystal pro závodníky několik pěkných chytáků. Řada závodníků 
při rychlém běhu přehlédla úzkou soutěsku mezi ploty vedoucí 
z Březovské ulice a pak se při dohledávání kontroly dost podivila. 
Chytáky se ovšem netýkaly dětské liniové trati, na které byly fáborky 
dobře vidět a díky tomu mohly bez doprovodu rodičů běžet.

A jak to dopadlo?
Protože zvolský OB je zaměřen především k přilákání veřejnosti 
k aktivnímu pohybu, nejsou výsledky to nejdůležitější. Ale pocit 
soutěžení je samozřejmě pro děti hodně motivující, a tak jsme udělali 
všechno proto, aby si pocit velkého závodu mohly opravdu zažít. 
Jako již tradičně jsme vyhlašovali úplně všechny účastníky závodu. 
Drobné ceny od sponzorů dostal úplně každý a stejně tak i účastnický 
diplom. Pro medailisty byl připraven nejen diplom za umístění, ale 
i hodnotnější odměna. 
V kategorii rodin se na prvních dvou místech objevily nové tváře. 
První Burianovi pak překvapili opravdu rychlým časem a více než 
dvouminutovým náskokem před ostatními. Druzí byli Popelkovi a třetí 
Paličkovi jsou jediní z loňských medailistů, kteří udrželi místo na 
stupních vítězů.
Dívek, které běžely bez doprovodu dospělých, bylo více než chlapců 
a také i z hlediska časů chlapce pokořily. První místo vybojovala Helena 
Popelková, těsně druhá byla Anežka Krausová. Členka oddílu OB SK 
Zvole Eliška Hájková byla třetí a získala tak cenný kov pro zástupce 
pořádajícího oddílu a to dokonce přes zdravotní handicap.
Mezi chlapci vítězil jasně Adam Egyházi před Štěpánem Popelkou. 
Ale o třetí místo se vedl lítý boj, nakonec ho vybojoval Alex Kasim 
o pouhé 2 vteřiny před Janem Zimmerem.

Finiš

Odstartováno

Vyhlášení dívky
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Kategorie amatérek byla obsazenější než muži a ženy se tentokrát 
nechaly inspirovat děvčaty. V měření sil ženy - muži se slabší pohlaví 
opravdu pochlapilo a ženy dosáhly na stejné trati lepších časů. Vítězkou 
se stala paní Bardová před Janou Egyházi a Evou Lövenhöferovou.
V kategorii amatérů se utkali závodníci různých váhových kategorií. 
Mládežníci bojovali s generací svých rodičů a je třeba říci, že rozvaha 
byla tentokrát nad rychlost a dravost mládí. Těsně zvítězil Petr 
Lövenhöfer před Matějem Pudichem a Jakubem Hájkem.
Kategorie elity měla na rozdíl od předchozích větší účast v mužích. 
Ale našly se i ženy, které se odvážily nastoupit na tuto trať, ve které 
přesvědčivě zvítězila Vladimíra Brumková z Kladna. Druhé místo 
s dostatečnou rezervou obsadila Slávka Ročňáková a třetí byla Iva 
Pudichová.

V mužské elitě byla konkurence opravdu velká a na stupně vítězů 
bylo potřeba zaběhnout trať s 18 kontrolami opravdu svižně. Triumf 
slavili zbraslavští závodníci z oddílu OB, kteří si přijeli pro první dvě 
místa. Jiří Pražák zvítězil s dvouminutovým náskokem před Petrem 
Vaňkem. Rozestupy mezi třetím a šestým místem byly minimální a tak 
záleželo opravdu na každé vteřince. Nakonec 3. a 4. místo obsadili 
domácí závodníci z SK Zvole. Z medaile se radoval Jarda Strejc, 
který nejprve v roli startéra pouštěl ostatní na trať a pak stihl ještě 
zaběhnout trať o minutu rychleji než Adam Hájek, který představoval 
zvolské juniory.

Kdo za to všechno může?
Na pořádání se podíleli prakticky všichni členové oddílu OB SK Zvole. 
Ředitel závodu byl stejně jako loni Tomáš Hájek a hlavní rozhodčí 
a komentátor závodu Jaromír Háněl. Prezentaci, zpracování výsledků 
a přípravu diplomů šéfovala Katka Hánělová. Celá akce by se však 
neobešla bez sponzorů. Mezi hlavní sponzory patří společnost H.S.H. 
Computer, internetové portály kupHodinky.cz , finPoradenstvi.cz 
a proOutdoor.cz. V neposlední řadě patří dík obecnímu úřadu, který 
zajistil zázemí a také dopravní uzávěry.

Nezapomeňte na Nový rok
Nejbližší akcí pro veřejnost bude novoroční výběh, který by měl 
pomoci relaxovat po náročném silvestrovském veselí. Odehrávat se 
bude na Nový rok v lesích v okolí Zvole. Jaké traťě stavitelé vymyslí 
zatím nevíme, ale určitě se najde vyžití pro každého, kdo se chce 
projít nebo proběhnout krásnou a snad i zasněženou krajinou. Pokud 
budete slavit Silvestra ve Zvoli, určitě si naplánujte tuto akci do svého 
programu. Podrobné informace včas najdete na internetu a také na 
obecních vývěskách.

Na jaře se OB opět vrátí zase do některého z okolních lesů a na podzim 
2008 přivítá závod opět centrum obce.
Další informace o činnosti oddílu OB naleznete na webu 
www.orienteering.cz/zvole

Vítězky Elita

Vážení spoluobčané, 
dovolili jsme si pro Vás připravit další díl kulturního, sportovního 
a společenského kalendáře. 
Kontaktujte nás, prosím, pokud

 chystáte svoji vlastní akci – doplníme do kalendáře a zveřejníme na 
internetu

 rádi byste nám pomohli při přípravě chystaných aktivit – velmi si 
ceníme Vaší podpory a přivítáme každou ochotnou ruku navíc – máte 
námět na další akce, něco Vám zde chybí, či máte pocit, že jsme na 
něco zapomněli nebo bychom věci mohli dělat jinak……
Předpokládáme a věříme, že se kalendář pro rok 2008 rozšíří nejen 
o akce aktivního zvolského Českého svazu zahrádkářů, ale i o mnohé 
další. 
Těšíme se na Vaše podněty, nápady a spolupráci s vámi.

Za Školskou, sportovní a kulturní komisi OÚ Zvole,
Iva Pudichová, tel: 775 963 325, pudiska@volny.cz

Kalendář akcí

Kulturní, sportovní a společenský 
zvolský kalendář 2007/08

Akce termín pořadatel
Lampionový průvod 9. 11. 2007 pátek ZŠ Zvole

Cestopisné vyprávění – Jižní Amerika 12. 11. 2007 pondělí ŠSKK OÚ Zvole

Setkání jubilantů 17. 11. 2007 sobota OÚ Zvole

Dětské kino – Happy feet 25. 11. 2007 so. 16:00 h M. Nygrýnová

Cestopisné vyprávění – Afrika 26. 11. 2007 ne. 19:00 h Věra Nesá

Vánoční koncert 19. 12. 2007 středa ZŠ Zvole

Vánoční zpívání na zvolské  návsi 23. 12. 2007 neděle večer OÚ a ŠSKK OÚ Zvole

Novoroční orientační běh 1. 1. 2008 úterý SK Zvole

Masopust ve Zvoli + dětský karneval 9. 2. 2008 sobota ŠSKK Zvole, ZŠ Zvole+Dráčata

Bačkůrkový bál s Inkou Rybářovou 17. 2. 2008 ne. 15:00 h M. Nygrýnová

Vítání jara – vynášení Moreny 9. 3. 2008 neděle L. Netopilová a MŠ Zvole

Zvolský ples – sportovní 15. 3. 2008 sobota ŠSKK OÚ Zvole

Jarní úklid ve Zvoli březen (duben) OÚ ve spolupráci s komisemi

Zájezd do divadla – jarní duben ŠSKK OÚ Zvole

Burza dětského oblečení a hraček duben M. Nygrýnová

Zvolský běh 17. 5. 2008 sobota ŠSKK OÚ Zvole

Orientační běh 18. 5. 2008 neděle SK Zvole

Den dět 1. 6. 2008 neděle ŠSKK OÚ Zvole+ZŠ+hasiči

Vítání občánků jaro 2008 OÚ Zvole

Zájezd do divadla – podzimní podzim 2008 ŠSKK OÚ Zvole

Setkání jubilantů a důchodců podzim 2008 OÚ Zvole

Orientační běh podzim 2008 SK Zvole

Cestopisná beseda podzim 2008 ŠSKK OÚ Zvole

Lampionový průvod podzim 2008 ZŠ Zvole

Vánoční koncert Vánoce 2008 ZŠ Zvole
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ANKETA

Vážení spoluobčané,
ve třetím čísle vydání Zvolských novin jsme vám prostřednictvím 
Zelené komise představili anketu, která nám měla detailněji přiblížit 
vaše představy a životní potřeby v klíčových oblastech života obcí 
Zvole a Černíky. Nyní máme výsledky. Anketu jsme vyhodnotili a rádi 
bychom vás informovali o závěrech, které z ní vyplývají. Výsledky 
ankety budou zohledněny při přípravě hlavních směrů rozvoje obcí 
a promítnou se do připravovaných iniciativ či projektů v následujících 
letech.
Bydlení a život v obcích, podnikatelské aktivity 
Chceme žít v klidné obci...
Touto větou se dá vyjádřit společná představa respondentů. Téměř 
všichni považují zastavěnost obce za vysokou a řada z nich si nepřeje, 
aby pokračovala další rozvojová stavební výstavba v obcích. Jedním 
z hlavních 
důvodů je omezená kapacita infrastrukturních sítí – především 
vodovodní a kanalizační řád, kvalita komunikací a odpovídající 
občanská vybavenost obcí.
Většina respondentů má představu o svém okolí jako o klidné lokalitě, 
ve které nebudou rozvíjeny průmyslové zóny. V oblasti rozvoje je 
naopak vhodné podpořit drobné podnikání a rozvoj služeb. Klid je 
spojován rovněž s požadavkem na zvýšení celkové bezpečnosti lokalit. 
Ta je spojována s bezpečností silničního provozu a s úrovní kriminality 
- především v oblasti krádeží a vloupání. Pozitivně je hodnocena 
nabídka sportovních a vzdělávacích akcí, některé náměty směřují ke 
zvýšení kulturních akcí. Zapojení obcí do dění regionu je hodnoceno 
jako průměrné s převahou názorů, že je vhodné zvýšit informovanost 
a zapojení obcí do dění a aktivit v Dolnobřežanském mikroregionu.
Infrastruktura obce
Trápí nás sítě…
V rámci infrastruktury jsme chtěli znát názory občanů na priority 
řešení potřeb v oblasti sítí, služeb a hromadné dopravy. Jednoznačná 

Výsledky ankety pro zpracování strategického plánu rozvoje 
obce Zvole s osadou Černíky

priorita vzniká u sítí, kde je požadavek řešit kvalitu vodovodního 
řádu, místních komunikací a kanalizací. Tyto priority jsou důležité 
pro většinu respondentů, následují požadavky na vybudování chodníků 
a pouličního osvětlení. Pozitivně byly hodnoceny služby v městské 
hromadné dopravě s komentářem nevhodných spojů v době mimo 
dopravní špičku.
Školství, zdravotnictví a další sociální služby 
Převládá průměrná spokojenost…
Pozitivní spokojenost byla vyjádřena s provozem školy a družiny, 
připomínky byly pouze k nedostačující kapacitě školy a družiny 
a s technickým stavem objektu družiny. Totéž platí pro objekt školky. 
Situace v oblasti zdravotních služeb je hodnocena převážně jako 
nevyhovující, čímž se nemyslí kvalita dnes poskytovaných služeb, 
nýbrž větší časová dostupnost lékaře a absence zubního oddělení. 
Nespokojenost je rovněž s technickým zázemím dnešní budovy.
Ostatní sociální služby jsou hodnoceny jako nevyhovující, toto 
hodnocení je převážně od občanů, kteří žijí v obci více než 15 let. 
Konkrétní podněty ke zlepšení však výsledky ankety nenabízí.
Životní prostředí a cestovní ruch 
Zachovat krajinný ráz obce…
Hlavní prioritou občanů je udržovat a rozvíjet přírodní prostředí obcí. 
Toto je priorita pro všechny respondenty. V rámci námětů pro zlepšení 
je nutné řešit znečišťování lesů, odvoz a pálení odpadů, rozvoj výsadby 
lesů a stromořadí v obcích, ochrana a udržování rybníků.
Situace v cestovním ruchu je hodnocena jako nevyhovující. Je 
třeba se zabývat otázkou drobné podpory - rozvoj cyklostezek, 
nabídka občerstvení, ubytovacích kapacit, zvýšení povědomí o regionu 
propagací.
Výše uvedené informace vyplývající z ankety jsou cennou zpětnou 
vazbou od občanů obou částí obce. I když nepředstavují názory všech 
obyvatel, lze je považovat za vodítko pro další práci komise.

Vladimír Fornůsek a Eva Lövenhoferová

Základním předpisem, v němž je vysvětlen význam požární ochrany, 
je zákon O požární ochraně.
V úvodu zákona o požární ochraně se říká, že každý je povinen počínat 
si tak, aby nezavdal příčinu ke vzniku požáru, neohrozil život a zdraví 
osob, zvířata a majetek. 
Jestliže by však i přesto došlo k požáru? Zákon pamatuje i na 
povinnosti občanů (tzv. fyzických osob) a říká, že každý z nás je při 
zjištění požáru povinen oznamovat hasičskému záchrannému sboru 
každý požár vzniklý při činnostech, které vykonává nebo v prostorách, 
které užívá. 
Dále je nutné v prostorách ve svém vlastnictví či užívání vytvářet 
podmínky pro rychlé zdolávání požáru, mít k dispozici požárně 
bezpečnostní zařízení a věcné prostředky požární ochrany v rozsahu 
stanoveném zákonem. Nemalou část požárů každý rok způsobí 
děti. I na tuto variantu zákon pamatuje a říká: „Ten, kdo je povinen 
vykonávat dozor nad osobami, které nemohou posoudit následky svého 
jednání, je povinen podle zvláštních zákonů dbát, aby tyto osoby svým 
jednáním nezpůsobily požár.“ 
Abychom se nepřišli do střetu s paragrafy měli bychom dodržovat 
následující pravidla:

Co bychom měli vědět o požární ochraně
 Každý občan je zejména povinen:

  zdržet se kouření, manipulace s ohněm a otevřeným světlem na 
požárně nebezpečných místech

  udržovat v řádném stavu topidla, komíny, kouřovody, elektrická 
a jiná zařízení

  zajistit, aby se v blízkosti topenišť a tepelných zdrojů nenacházely 
hořlavé látky

  dbát o to, aby topidla a zapnuté elektrické a plynové spotřebiče 
nebyly ponechány bez dozoru

  dbát, aby popel byl sypán vychladlý do nádob k tomu určených a na 
požárněbezpečných místech

  pečovat o řádný dozor nad dětmi, zamezit jim v přístupu k zápalkám 
a hořlavým či zápalným látkám

  používat všechny tepelné a jiné spotřebiče jen ke stanovenému účelu 
a používat jen schválené spotřebiče

  zachovat opatrnost při skladování hořlavých látek a látek se sklonem 
k samovznícení, ukládat je ve stanovením množství, překládat je 
a větrat,

  udržovat pořádek a čistotu na půdách, chodbách, ve sklepích a na dvorech
 dbát zvýšené opatrnosti v době sucha, žní a v topném období.
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Hasiči ve Zvoli při zásazích a v protipožární prevenci

Jak je patrné z přehledu výjezdů k zásahům je využívána doplňující 
technika, která je ve vybavení našeho sboru. Při požáru lesa ve Vraném 
nad Vltavou bylo využito plovoucí čerpadlo.
Že jsou členové zásahové jednotky při každé akci vystaveni stálému 
nebezpečí se potvrdilo při požáru chary v katastru obce Ohrobec. Tam 
bylo třeba rozebrat konstrukci chaty a žebřík 6 m vysoký sjel z opory. 
Velitel naší zásahové jednotky pan Luboš Hrachovec propadl na zem. 
Dopadl na nohy a o příčku žebříku si nohu sedřel. Opatrnost, stálá 
ostražitost a vzájemná spolupráce zasahujících hasičů je nezbytná.
Z přehledu zásahů dále vyplývá, jak je naše zásahová jednotka 
využívána i mimo okruh zásahové činnosti HZS stanice č.7 v Jílovém. 
K zásahu na likvidaci požáru chaty ve Hvozdnici vyjela jednotka 
oběma auty. Tatru T815 obsadili 1+3 muži, Tatru T148 1+2 muži.. 
Také z toho vyplývá, jak je její působnost opakovaně využívána 
pro prokazatelnou mobilnost, spolehlivost, technickou i potřebnou 
odbornou vybavenost.

Uvádíme přehled výjezdů naší zásahové jednotky slíbený v minulém čísle Zvolských novin:

Tabulka výjezdů od 4. 7. 2007
Datum Technika / Osádka Místo události Událost Pomocná zařízení Km Počet
4. 7. T-815 1+2, T-148 1+1 Vrané n. Vlt Požár bytu - průzkum 12 30
14. 7. T-815 1+2, T-148 1+3 Vrané n. Vlt Požár lesa Plovoucí čerpadlo 12 31
12. 8. T-815 1+2 Černíky Planý poplach 5 32
12. 8. T-815 1+3 Radlík Požár kontejneru Elektrocentrála 24 33
27. 9. T-815 1+3 Zahořany Vytažení autobusu 12 34
21. 10. T-815 1+3, T-148 1+2 Hvozdnice Požár chaty DT, rozebírání konstrukcí 44 35
22. 10. T-815 1+3, T-148 1+2 Ohrobec Požár chaty DT, rozebírání konstrukcí 6 36

HASIČI

Mimo výjezdovou činnost provádějí ti nejaktivnější členové průběžně 
i údržbu techniky i práce v prostorách hasičské zbrojnice. V měsíci říjnu 
byla připravována auta na technickou kontrolu. K uvedeným pracem 
přibyla i oprava kaberny u velkého rybníka (netěsnila) a vyčištění rybníků 
od věcí, které tam nepatří. Práce provedl pan Jaroslav Boháček ml. a pan 
David Synek. Toto vše bylo třeba provést po rozvázání nájemní smlouvy 
mezi obcí a nájemci rybníků (ti rybníky vypustili, slovili a opustili).
Výše uvedené hovoří o povinnostech našich hasičů. Aby se členové 
zásahové jednotky, členové sboru, jejich rodiny a případně občané Zvole 
osvěžili v příjemném přírodním prostředí, byl v letošních říjnových dnech 
uspořádán zájezd do Lučkovic. Hojná účast, dobrá pohoda, slušné počasí, 
možnost využití autobusu pro dopravu tam i zpět, to vše přispělo ke 
spokojenosti účastníků a úspěšnosti zájezdu.
Se zásadami a pokyny protipožární prevence Vás budeme i nadále 
průběžně seznamovat i prostřednictvím Zvolských novin.

Jaroslav Kopecký, jednatel SDH Zvole a starosta 13.okrsku 

O požární bezpečnosti v topném období
Každým rokem se objevuje spousta požárů, které vznikly nesprávným 
používáním spotřebičů. Sem musíme započítat i požáry způsobené od 
komínů, které jsou nezbytnou součástí zdárného provozu spotřebičů paliv.

 Mezi nejčastější příčiny vzniku požáru patří nesprávná obsluha 
topidel, manipulace se žhavým popelem, umístění hořlavých látek 
v blízkosti spotřebičů, které jsou v provozu, v neposlední řadě je také 
častou příčinou požáru špatné Umístění či instalace topidla. Lidé velmi 
často zapomínají na nutnost vybavení topidel ochrannými podložkami 
pod topidla nebo velice často praktikují nesprávný způsob rozdělávání 
např. pomocí vysoce hořlavých látek – benzinu apod. Při používání 
topidel je nutné věnovat pozornost jejich správné instalaci.
Topná tělesa na tuhá paliva bychom měli zabezpečit ochrannou 
podložkou pod topidlem, která zabrání vznícení hořlavé podlahy 
a zabrání též žhavým uhlíkům vypadlý za provozu topidla zapálit 
okolní předměty. Ochranná podložka musí být u všech spotřebičů na 
pevná paliva přesahovat půdorys spotřebiče o 30 cm před přikládacím 
otvorem a 30 cm na dalších stranách, u spotřebičů na vaření -60 cm 
před přikládacím otvorem a po ostatních stranách 30 cm.
U krbu jsou požadavky přísnější — izolační podložka musí mí 80 cm 
před přikládacím otvorem a 40 cm po stranách.
U elektrických spotřebičů je nutné především dávat pozor na bezpečné uložení 
hořlavých materiálů. Ty by se měli vyskytovat cca 1 m od těchto spotřebičů.
Pokud máte plynové spotřebiče, je důležité nezapomínat a dodržovat 
lhůty revizí a kontrolovat zda správně fungují.
Nebezpečí hrozí především u otevřených spotřebičů, kde může při 
samovolném uvolňování plynu dojít až k otravě.

Je před námi doba, kdy si musíme zajistit příjemné prostředí v obydlích 
kde žijeme. Proto několik zásad: Máme v pořádku komíny?

Komíny, jejich nesprávný a často zanedbaný technický stav nebo nesprávné 
připojení topidla k nim jsou častou příčinou požárů.
Při zapojování spotřebičů musíme dbát na to, že kouřovod nesmí být delší 
než 3 m. Přesáhne-li jeho délka 2 m musí být pevně zakotven, tak, aby se 
zabránilo jeho vypadnutí. Tomu brání i správné sesazení jeho jednotlivých 
dílů - tj. proti směru úniku spalin. Improvizovaný, špatně pospojovaný 
kouřovod, který je často z dílů nestejného průměru se postará o požár 
stejně jako najatý žhář. Otvory do komínového tělesa tzv. sopuchy musí být 
pro připojení spotřebiče paliv opatřeny zděří stejného průměru jako mají 
kouřovody. Pokud se po skončení topného období rozhodneme o odstranění 
topného tělesa, je nutno komín uzavřít nehořlavou ucpávkou- nejlépe 
plechovým víčkem patřičných rozměrů. Nikdy nesmíme pro tento účel 
použít papír nebo jiný hořlavý materiál. Řádnou pozornost bychom měli 
věnovat i komínovému tělesu. Toto musí nepoškozené zdivo, které musí 
být omítnuto a obíleno, samozřejmě že i v půdních prostorách. Pouze tato 
úprava zajistí dokonalou nepropustnost vůči spalinám a přílišnému žáru. 
Slouží i ke snadnější kontrole komínového tělesa, celistvosti jeho pláště.
Předpisy pro stavbu komínů předepisují jednoznačné provedení a umístění 
vymetacích a vybíracích otvorů. Tyto musí být opatřeny dvojitými 
plechovými nebo betonovými dvířky, která musí být nepoškozená 
a zajištěná závorou. Základem bezpečného provozu komínuje i péče 
o jejich pravidelné čištění. Právě tato péče má základní vliv na zajištění 
požární bezpečnosti., ale i pro dokonalé využití topného média. Čištění 
komínů svěříme vždy odborníkovi, který též rozhodne o dalších úkonech 
potřebných pro bezpečný a úsporný provoz komínů, např. o způsobu 
jejich vypalování. Vypalovat lze jen komíny zděné. Správce objektu 
oznámí tuto činnost tři pracovní dny předem příslušnému obecnímu 
(městskému) úřadu. Vypalovaní provádějí nejméně dva kominíci. 
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